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اشتباه پشت اشتباه 
اشــتباه اول را اســتقلالي ها كردند كه مدل اعتراض شان به داوران و 
كارشناســان داوري درست نبود. بعد از آن شاهد واكنش عجيب علي 
خســروي بوديم و خلاصه مدير عامل استقلال مصاحبه كرد و رئيس 
كميتــه داوران هم جوابش را داد. البته همه اين دعواها به خاطر نبود 
VAR است اما به هر حال اعضاي كميته داوران و حتي رئيس اين كميته 
بايد مراقب باشــند چون هر حرفي كه مي زنند مي تواند تبعات زيادي 

داشته باشد. 
افشاريان مي گويد به استقلال و مجيدي بدهكار نيستم و فدراسيون 
دست آجورلو نيست كه كارگروه ويژه داوري تشكيل دهد. اصلاً به فرض 
كه همه اين حرف ها درســت اما آيا همين ادبيات شــايعات را بيشتر 
نمي كند؟ الان درست يا غلط استقلالي ها احساس مي كنند كه داوري ها 
در شــش هفتــه پاياني ليگ عليه آنها مي شــود و طبعاً يك ســري 
موضع گيري ها بر اين ابهامات اضافه مي كند. البته نبايد قصاص قبل از 
جنايت كرد و طبعاً ما داوران شريفي داريم كه وجدان خود را نمي فروشند 
اما مشكل اينجاست كه از روز اول هر كس هرچه دلش خواسته در مورد 
داوران گفته و حالا كميته داوران تازه يادش افتاده برخورد كند و اين 
برخورد را از استقلال هم شروع كرده است! عجيب اينكه آقاي افشاريان 
مي گويد عليه مجيدي و چند بازيكن استقلال گزارش رد كرده ايم اما 
من صحبت هاي وريا غفوري را نشــنيدم! با اين وضعيت اگر در ادامه 
مسابقات داوري غيرعمدي هم عليه استقلال سوت بزند، متهم مي شود 
و اگر باز هم غيرعمدي صحنه اي به سود استقلال قضاوت شود، صداي 
رقبا درمي  آيد و خلاصه سنگ روي سنگ بند نمي شود. اركان قضايي 
فدراسيون بايد از روز اول بدون توجه به نام تيم ها با اعتراضات و بيانيه ها 
و... برخورد مي كردند كه نكردند و حالا كار به جايي كشيده كه اگر به 
درســتي هم برخورد كننــد، متهم به حمايت از يــك تيم خاص يا 

جبهه  گيري عليه تيمي ديگر مي شوند. 

 پشت پرده پرسپوليسي 
نشدن بيرانوند در نيم فصل 

 پاي آقاي مديرعامل
وســـط بود!

در هفته هاي اخير كه با تصميم كادر فني 
باشــگاه پرســپوليس حامد لــك از تيم 
پرســپوليس كنار گذاشته شــده، احمد 
گوهري كه در نيم فصل به جمع ســرخ ها 
اضافه شــده به عنوان سنگربان اصلي تيم 
پرسپوليس مورد استفاده قرار گرفته است 
اما عمكرد نامطمئن و سينوســي او باعث 
ايجاد نقدهايي به كادر فني پرسپوليس شده 
كه چرا اين تيم نبايد دروازه باني در ســطح 
ملي داشته باشد؟ اين روزها بحث بازگشت 
بيرانوند به پرســپوليس براي فصل آينده 
بسيار داغ است و همان طور كه در مطالبي 
مجــزا قبلًا بــه آن پرداختيــم، احتمال 
پرسپوليسي شدن بيرانوند در سال منتهي 
به جام جهاني  بسيار زياد است. خود عليرضا 
هم در مصاحبه هايش اين موضوع را تأييد و 
اعلام كرد كه علاقه دارد دوباره پرسپوليسي 
شــود. با اين حال اســنادي توسط يكي از 
خبرگزاري ها منتشــر شــد كه باشــگاه 
پرسپوليس در نقل و انتقالات زمستاني هم 
به دنبال جذب بيرانوند بود ولي موفق نشد 
گلر شماره يك تيم ملي را به خدمت بگيرد. 
دفعــه اول در نامــه اي در تاريخ ۱۸ 
دســامبر ۲۰۲۱ )۲۷ آذر ۱۴۰۰( كــه به 
امضاي سيدمجيد صدري )سرپرست وقت 
باشگاه پرسپوليس( رســيده بود، باشگاه 
پرسپوليس به يك مدير برنامه اجازه مي دهد 

تا بــه نمايندگي از پرســپوليس اقدام به 
مذاكره براي انتقال قرضي بيرانوند از باشگاه 

بوآويشتاي پرتغال به پرسپوليس كند. 
در نامه ديگري كه در تاريخ ۳ ژانويه 
۲۰۲۲ )۱۳ دي ۱۴۰۰( بــه امضــاي 
سيدمجيد صدري رسيده، پرسپوليس 
رســماً علاقه خود را براي انتقال دائمي 
بيرانوند اعلام كرده و از شــركت نقل  و 
انتقال بازيكن مذكور خواسته تا مقدمات 
انتقال قطعي بيرانوند به پرســپوليس را 

انجام دهد. 
بررســي اين نامه ها نشان مي دهد كه 
گل محمــدي در نيم فصل به دنبال جذب 
دروازه بان شماره يك تيم ملي فوتبال ايران 
بوده تا با بازگشت بيرانوند به پرسپوليس، 
درون دروازه تيمش اطمينان خاطر بيشتري 
داشته باشــد اما عملي نشدن اين انتقال، 
باعث شده پرسپوليس كه فقط حامد لك را 
در آن مقطــع در اختيــار داشــت، احمد 

گوهري را جذب كند. 
بعد از قطعي شــدن جدايي بوژيدار 
رادوشــويچ از پرســپوليس قبل از پايان 
بازي هاي پرســپوليس در نيم فصل اول و 
شــكايت او به فيفا، گلر كروات و باشــگاه 
پرسپوليس به پايان راه خود رسيدند. بعد 
از آن گزينه هــاي زيادي بــراي آمدن به 
پرسپوليس مطرح شدند ولي امكان جذب 

هيچ كدام ميسر نشد. به غير از بيرانوند، پيام 
نيازمند ديگــر گزينه اي بــود كه حتي 
پيشنهاد حضور در پرسپوليس به او داده 
شد ولي پيام هم با وجود اينكه شانسي براي 
بازي كردن در ليگ پرتغال ندارد، تصميم 
گرفت به نيمكت نشيني  اش در پورتوميننزه 
ادامه دهد و به پرسپوليسي ها جواب منفي 
داد. محمدرضا اخبــاري گلر تراكتور هم 
ديگر گلر مد نظر پرسپوليســي ها بود كه 
جــذب او هم بــه دليل بالا بــودن مبلغ 
رضايتنامه و البته رقم درخواستي خودش 
منتفي شد اما پشــت پرده پرسپوليسي 
نشدن بيرانوند در آن مقطع چه بود و چرا 
عليرضا نتوانســته بود در نقل و انتقالات 

زمستاني به پرسپوليس بيايد؟
در آن مقطع و زماني كه پيشــنهاد 

پرسپوليس به دست مديران بوآويشتا 
رسيد، آنها جلسه اي با بيرانوند گذاشتند 
و عليرضا را در جريان اين پيشنهاد قرار 
دادند. بيرانوند هم با توجه به قراردادي 
كه با باشگاه پرتغالي داشت، تصميم گيري 
در ايــن رابطــه را به عهده خودشــان 
گذاشت. مديران بوآويشتا هم موضوع را 
با سرمربي تيمشان در ميان گذاشتند 
ولي او با جدايي عليرضا مخالفت كرد. با 
اين وجود مخالف اصلي جدايي بيرانوند 
در آن مقطع، مديرعامل باشگاه بوآويشتا 
بود. او در خصوص جدايي عليرضا اعلام 
كرد، فقط در صورتي اجازه جدايي به گلر 
تيمــش را مي دهد كه تيــم خواهان 
بيرانوند، مبلــغ زيادي براي او پرداخت 
كند و در غير اين صورت عليرضا بايد تا 

پايان قــراردادش در 
بوآويشتا باقي بماند. به 

اين ترتيب جدايي بيرانوند 
از بوآويشــتا و پيوستنش به 

پرسپوليس در نيم فصل منتفي 
شــد و عليرضا نتوانســت به تيم 

ســابقش بازگردد. گفتني است با 
توجه به درخواســت بالاي بوآويشتا و 

همچنين پولي كه بايد از قرارداد بيرانوند 
بــه آنتورپ ) بيرانونــد بازيكن اين تيم 
محسوب مي شود و با آنتورپ براي فصل 
آينده هم قرارداد دارد( مي رسيد و البته 
دســتمزد خود عليرضا، پرســپوليس 
چيزي حدود ۲ ميليون دلار بايد هزينه 
مي كرد كه مشخصاً توان پرداخت چنين 

پولي را نداشت. 

باخبر شديم بعد از باخت 
آلومينيوم  مقابل  پرسپوليس 
اراك و حــذف سرخپوشــان از 
جام حذفــي يكــي از هــواداران 
پرسپوليس سكته كرد و بعد از چند 

روز هم جان خود را از دست داد تا 
خانواده هاي بسياري را عزادار كند. 
گويــا اين هــوادار چنــد روز در 
بيمارســتان بســتري بوده اما در 
نهايت جان به جان آفرين تســليم 

كرده است. 
بارها و بارها هشدار داده شده 
كه علاقه و تعصب شديد به تيم هاي 
فوتبال بايد مديريت شود تا كار به 
جاهاي باريك كشيده نشود اما بار 
ديگر و شــايد براي دهمين بار در 
چند ســال اخيــر شــاهد اتفاق 
غم انگيزي بوديم و يكي از هواداران 
پرسپوليس به خاطر باخت اين تيم 

جانش را از دست داد. 
در ســال هاي اخير حدود ۱۰ 
نفر از هواداران دو تيم پرسپوليس 
و استقلال به خاطر استرس فراوان 
سكته كرده و جان شان را از دست 

داده اند. 
خبرورزشــي به نوبه خود با 
خانواده اين عزيز تازه سفر كرده ابراز 
همــدردي كــرده و بــراي تمام 

بازماندگان آرزوي صبر دارد. 

دراگان اسكوچيچ حالا با آرامش به مراتب بيشتري براي جام جهاني  
برنامه ريزي مي كند چون مي داند بركناري  اش از تيم ملي تقريباً منتفي 
اســت و همراه با او راهي قطر خواهيم شــد. اولين مرحله از اردوهاي 
تداركاتــي پس از پايان رقابت هاي انتخابي جام جهاني  خرداد برگزار 
مي شود و اسكوچيچ هم چند روز قبل برنامه مفصل خود تا زمان اعزام 
تيم ملي ايران از تهران به دوحه را در اختيار فدراســيون گذاشــت تا 
پيرامون آن تصميم گيري صورت بگيرد. در همين خصوص يك مقام 
آگاه داخل فدراسيون به خبرورزشي گفت: فدراسيون كاملاً به اهميت 
آماده سازي مطلوب جهت حضور قدرتمندانه در جام جهاني  واقف است 
و با وجود تمام مشــكلات، قطعــاً همه تلاش خــود را براي تحقق 
خواسته هاي سرمربي تيم ملي انجام مي دهد. خود اسكوچيچ نيز كاملًا 
با شرايط فوتبال ايران آشناست و تقاضاهاي غير معقولي ندارد به همين 
خاطر به احتمال فراوان، حداقل ۹۰ درصد از مواردي كه در برنامه مورد 
نظر توسط سرمربي تيم ملي ارائه شده، مورد تصويب فدراسيون قرار 
خواهد گرفت. البته بحث پيدا كردن حريفان تداركاتي جداست چون 
بــه دلايل مختلف و متعدد، شــايد تيم هايي كه كادر فني دلشــان 
مي خواهند با آنها بازي كنيم حاضر به رويارويي با ما نشوند و مجبور به 

يافتن رقبايي ديگر شويم.

ستاره بزرگ فوتبال جهان هم به قطر مي آيد   
بكام تماشاگر ويژه بازي ايران- انگليس 

قطري ها مدعي اند به لحاظ برنامه ريزي و انضباط بهترين جام جهاني  
تاريخ را برگزار خواهند كرد و علاوه بر آن، در حال تدارك هســتند تا 
بيشترين حجم از ستارگان گذشته فوتبال دنيا را نيز براي تماشاي اين 
بازي ها و در واقع جهت تبليغ ميزباني خودشان به دوحه بكشانند. تعداد 
زيادي از اين نفرات براي مراســم افتتاحيه دعوت شده اند و با توجه به 
نزديك بودن ورزشگاه هاي محل برگزاري مسابقات، قطعاً ديدارهاي 
روز هاي اول و دوم را نيز از نزديك تماشا مي كنند. اين طور كه در بحث ها 
ميان قطري ها و عوامل فدراسيون هاي حاضر در جام جهاني  مطرح شده، 
ديويد بكام ستاره بزرگ فوتبال انگليس هم يكي از كساني است كه به 
احتمال فراوان نامش در فهرست مدعوين مراسم افتتاحيه قرار دارد و 
اگر به قطر سفر كند، قطعاً بازي ايران و انگليس در روز ۳۰ آبان را نيز از 
نزديك تماشــا خواهد كرد و عملكرد هموطنانش مقابل ملي پوشان 
كشورمان را زير نظر خواهد گرفت. البته حضور بكام در دوحه هنوز قطعي 
نيست و قطعاً اسپانسر هاي شــخصي او و حاميان مالي برگزاري جام 

جهاني  در اين رابطه نقش مهمي ايفا خواهند كرد.
اعتراف جالب رئيس كميته داوران   

اشتباه داوري در 77 بازي ليگ برتر!
ليگ برتر اين فصل فوتبال كشورمان پر بوده از مشكلات داوري و چالش 
فدراسيون فوتبال با بيانيه باشگاه ها در مورد اشتباهات داوري. كار به جايي 
رسيده كه باشگاه ها در اطلاعيه هاي خود براي كميته داوران فدراسيون 
هم خط مشي تعيين مي كنند و اكثر باشگاه ها معتقد هستند كه قضاوت ها 
عليه آنها انجام شده است.  خداداد افشاريان رئيس كميته داوران فدراسيون 
در مورد اين هجمه ها عليه داوري ها گفت : تا زماني كه VAR نباشد ما اين 
مشــكلات را داريم اما در بررســي هايي كه از ابتداي فصل تاكنون انجام 
داده ايم در ۱۴ بازي ليگ برتر ۱5 داور شامل ۱۴ داور وسط و يك كمك داور 
با تصميمات اشتباهشان در نتيجه بازي تأثيرگذار بوده اند.  او در پايان تأكيد 
كرد : در مسابقات ليگ دسته اول نيز از ۲۲۰ بازي در ۷۷ بازي اشتباه داوري 
رخ داده كه در نتيجه اثرگذار بوده است. در جام حذفي نيز از ۷5 بازي انجام 
شده فقط در يك بازي اشتباه تأثيرگذار داوري داشته ايم كه در نتيجه اثر 
داشــته اســت. در هر صورت ما به دنبال ارتقای سطح داوري هستيم و 

مي خواهيم حق به حقدار برسد. 
سرمربي اسبق هنوز رفقايش را فراموش نكرده   

تبريك شفر به پزشك استقلال 
وينفرد شفر سه سال است كه از فوتبال ايران رفته و كارش با استقلال 
به شكايت و كميته انضباطي فيفا هم كشيده شد ولي با اين وجود مرتب 
در گفت وگو با همه رســانه ها از جمله خبرورزشي تأكيد دارد داستان 
هواداران استقلال و كساني كه با او در اين تيم همكار بودند را از مديران 
اسبق اين باشــگاه كاملًا جدا مي داند. شفر ديروز با انتشار عكسي در 
فضاي مجازي، تولد دكتر كاوه ســتوده يكي از اعضاي كادر پزشكي 
باشگاه استقلال در زمان سرمربيگري خودش را تبريك گفت تا نشان 
بدهد همچنان مسائل اين تيم و افرادي كه با او كار مي كردند را به طور 

دقيق دنبال مي كند.
استراماچوني از ميزباني سعودي ها شاکي شد  

سرمربي الغرافه از ميزباني عربستان در ليگ قهرمانان آسيا انتقاد كرد. 
نشريه »الوطن« قطر خبر داد باشگاه الغرافه با درخواست استراماچوني 
سرمربي ايتاليايي  اش از كنفدراسيون فوتبال آسيا انتقاد كرد. استراماچوني 
بعد از بازي با شباب الاهلي به شدت از نبود VAR در بالاترين مسابقات 
فوتبال آســيا شاكي شد و از AFC درخواست كرد تا اين تكنولوژي را در 
ادامه مســابقات بياورد. در همين رابطه باشگاه الغرافه قطر درخواست 
قانوني  اش را از AFC بعد از شاكي شدن استراماچوني داد. سعيد عزت اللهي 
هافبك ملي پوش كشورمان در اين فصل براي تيم قطري بازي مي كند. 
مســابقات مرحله گروهي ليگ قهرمانان آسيا ۲۰۲۲ اكنون به ميزباني 
عربستان در حال برگزار اســت. نبود VAR در مسابقات به نوعي نقص 

ميزبان به شمار مي  آيد. 

حداقل ۹۰ درصد از طرح 
اسكوچيچ تأييد مي شود 

سرمربي تيم ملي برنامه هايش را داده 

باشگاه اسپورتينگ ليسبون اخيراً 
با انتشار مقاله اي در صفحه رسمي 
خود حمله شديد و توهين آميزي 
به مهــدي طارمي مهاجم ايراني 
تيــم رقيب يعني پورتو داشــته 
اســت. اين مطلب به قلم »تيتو 
آرنتس فونتس« نوشــته شــده 
اســت. بررسي سوابق تيتو نشان 
مي دهد اين  فرد بيش از ۳۰ سال 
ســابقه كار حقوقي دارد و يكي از 
وكلاي شناخته شــده در كشور 
پرتغال است. تيتو مدرك حقوق 
خود را در سال ۱۹۸۲ از دانشگاه 
كويمبرا دريافت كرد و در ســال 
۲۰۰۲ مدرك فوق ليســانس در 

حقوق دارويي و پزشكي را گرفت. 
او پيش از اين داراي يك شركت 
حقوقي در پرتغال بوده و به نوشته 
بعضــي از ســايت هاي پرتغالي، 
تجربه حرفه اي گســترده يعني 
بيش از ۱۰۰۰ پرونده در حوزه هاي 
قضايي مختلف ملي و بين المللي 
در كارنامه  اش وجود دارد.  اما پيوند 
تيتو با فوتبال در پرتغال به گروه 
 )Group Stomp( اســترومپ 
برمي گردد ؛ قديمي ترين و يكي از 
بزرگ تريــن و تأثيرگذارتريــن 
گروه هــاي هــواداري باشــگاه 
اســپورتينگ در پرتغال كه تأثير 
زيادي در فوتبال اين كشور دارد. 

بعد از تعطيلي 5 روزه تمرينات پرسپوليس، سرخپوشان ديروز و از ساعت 
۱۷ در ورزشگاه كاظمي دور جديد تمرينات خود را براي بازي با پيكان 
آغــاز كردند. ظاهراً قرار بود در مورد اينكــه حامد لك اجازه حضور در 
تمرينات گروهي را پيدا مي كند يا خير تصميم گيري شود كه مشخص 
شــد لك زودتر از ســايرين در محل تمرين حاضر شــده و به صورت 
اختصاصي تمريناتش را پيگيري كرده ولي يحيي گل محمدي سرمربي 
پرسپوليس به لك اجازه حضور در تمرين گروهي را نداد تا وضعيت اين 

دروازه بان پيچيده تر از قبل شود. 

 عامل حمله توهين آميز 
به طارمي شناسايي شد

 مرگ تلخ هوادار پرسپوليس 
به خاطر باخت به آلومينيوم!

يحيي اجازه تمرين به لك نداد 

بازيكن اسبق 
استقلال و 
تيم ملي 

عزادار شد 
فلاحت  زاده  فرشــاد 
بازيكن اسبق استقلال كه با 
اين تيم در جام باشگاه هاي 
آســيا عنوان قهرماني را به 
دست  آورد و همراه تيم ملي 
هم در جــام ملت هاي ۹6 
امارات بر سكوي سوم قرار 
گرفت، در غم درگذشــت 
مادر محترمه  اش ســوگوار 
شــد و پيراهن سياه بر تن 
كرده است. خبر ورزشي اين 
ضايعه بسيار تلخ و اسفبار را 
به فرشــاد عزيز و خانواده 
محترمش تسليت مي گويد 
و برايشان صبر آرزو مي كند. 
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 اسکوچیچ تا آخر 
جام ملت ها روی 
نیمکت تیم ملی

 شایعه عجیب 
در راهروهای فدراسیون
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